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عبدالهی نماینده مجلس، در جشن پاسداشت روز دختر در ارسنجان:

حمایت از  دختران بی پناه 

اولویت  مجلس است

 داور یزدانی- گروه شهرستان ها- ارسنجان
به مناســبت دهــه کرامت و همچنین گرامیداشــت روز ملــی دختر، عبدالهــی نماینده مردم 
شهرستان های مرودشــت، ارسنجان و پاسارگاد در مجلس شــورای اسلامی به همراه معصومی 
فرماندار ارسنجان و هیئتی از مسئولان محلی، از خانه کودک و نوجوان دختران فاطمه الزهرا)س( 
تحت نظارت اداره بهزیستی این شهرســتان بازدید کردند. این بازدید با هدف تجلیل از دختران 
تحت حمایت مرکز و بررســی نیازهای آموزشی و رفاهی آنان انجام شد. در ابتدا، هادی ابراهیمی 
رئیس اداره بهزیستی شهرستان ارسنجان به نیابت از هیئت مدیره مرکز دخترانه فاطمه الزهرا)س( 
در حاشیه بازدید نماینده مجلس، فرماندار و هیئت همراه از خانه کودک و نوجوان دختران فاطمه 
الزهرا)س(، طی ســخنانی بر اهمیت نقش آفرینی بهزیســتی در حفظ کرامت گروه های هدف و 
خدمات بی نظیر بهزیستی و مجموعه همکاران در مراکز تأکید کرد. وی با گرامیداشت دهه کرامت 
و تبریک روز دختر و تقدیر و تشکر از حضور نماینده و هیئت همراه، اظهار داشت: برگزاری چنین 
برنامه هایی در دهه کرامت که یادآور ســیره انسان ساز اهل بیت)ع( است، فرصتی ارزشمند برای 
توجــه به ارزش والای دختران نیازمند حمایت و تقویت روحیه خودباوری در آنان اســت. حضور 
مســئولان ارشد کشــوری در این مرکز، نشــانگر عزم جدی نهادهای حاکمیتی برای حمایت از 
برنامه های بهزیستی اســت. در ادامه عبدالهی نماینده مجلس با اشاره به اهمیت توجه به حقوق 
و کرامت دختران، به ویژه در جامعه آســیب پذیر، اعــلام کرد: حمایت از دختران بی پناه و تلاش 
برای توانمندسازی آنان، یکی از اولویت های مجلس و دولت در حوزه اجتماعی است و در راستای 
تحقــق این هدف، پیگیر اختصاص بودجه ویژه بــرای بهبود ارائه خدمات و فراهم آوردن امکانات 
آموزشــی و روان شناسی این مرکز و مراکز مشابه خواهیم بود. معصومی فرماندار شهرستان نیز با 
تقدیر از خدمات سازمان بهزیستی و کادر اجرایی مرکز فاطمه الزهرا)س(، بر تقویت همکاری های 
بین دســتگاهی برای رفع چالش های این مرکز تأکید کــرد. در پایان کودکان و مربیان این مرکز 
هدایایی به مناســبت دهه کرامت و روز دختر از دستان نماینده مجلس شورای اسلامی دریافت 

کردند.

پایان دلال بازی در شهرک های صنعتی فارس؛

سرمایه گذاران واقعی در اولویت
سرپرســت شرکت شــهرک های صنعتی فارس از برنامه های جدی برای حمایت از تولیدکنندگان و 
مقابله با سوداگری خبر داد. سرپرست شرکت شهرک های صنعتی فارس با اشاره به اهمیت توجه به 
تحقق شعار سال، یکی از رویکردهای این شرکت را حمایت از سرمایه گذاران فعال و مقابله با دلالی 
زمین در این مراکز عنوان کرد. عباس برنهاد روز ۱۷ اردیبهشت در نشست کمیته پایش قراردادهای 
شرکت شهرک های صنعتی فارس گفت: کمیته پایش قراردادهای شرکت شهرک های صنعتی فارس 
با هدف رصد مســتمر وضعیت طرح های صنعتی، شناسایی موانع، حمایت از سرمایه گذاران فعال و 
مقابله با دلالی زمین در شهرک ها تشکیل شده و به صورت مستمر برگزار می شود. وی با بیان اینکه 
از ابتدای امســال تاکنون و با رویکرد ســرمایه گذاری برای تولید سه جلســه برگزار و ۷۱ پرونده در 
جلسات این کمیته بررسی رسیدگی و تعیین تکلیف شده است، افزود: در نشست امروز، وضعیت ۲۶ 
پرونده مربوط به سرمایه گذاران و بهره برداران مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی استان موردبررسی 
کارشناســی قرار گرفته و تصمیمات لازم جهت تعیین تکلیف آن ها اتخاذ می شود. سرپرست شرکت 
شهرک های صنعتی فارس، حمایت از سرمایه گذاران دارای اهلیت و انگیزه را راهبرد اصلی در مسیر 
دســتیابی به تولید و اشتغال و تحقق شعار ســال »سرمایه گذاری برای تولید« در سال جاری عنوان 
کرد. وی با بیان اینکه اســتفاده از تمامی ظرفیت های قانونی برای کمک به ســرمایه گذاری مولد در 
دســتور کار شرکت قرار دارد، افزود: در شرایط کنونی، حمایت و پشتیبانی از سرمایه گذاران توانمند 
و متعهد، نقش اساسی در رشد تولید و رونق اقتصادی در شهرک ها و نواحی صنعتی دارد. سرپرست 
شرکت شهرک های صنعتی فارس با تأکید بر عزم جدی در تعیین تکلیف طرح های راکد، اظهار کرد: 
رویکرد اصلی جلسات کمیته پایش، شتاب بخشی به فرایند ساخت و بهره برداری از طرح هایی است که 
سرمایه گذاران آن ها انگیزه، توان فنی و مالی و امکان به تولید رساندن آن ها را بر اساس ضوابط قانونی 
دارند. برنهاد اضافه کرد: بررسی، پایش و بازدید میدانی از پیشرفت فیزیکی طرح هایی که در جلسات 
کمیته پایش مهلت اجرایی دریافت می کنند، به صورت مســتمر در دســتور کار قرار دارد و چنانچه 
در روند بررســی ها مشخص شود که سرمایه گذار از فرصت اعطایی بهره برداری لازم را نکرده و طرح 
پیشرفت فیزیکی کافی نداشته باشد، موضوع فسخ قرارداد و خلع ید مطابق مقررات پیگیری خواهد 
شد. وی در پایان با اشاره به رویکرد حمایتی این شرکت در قبال طرح های دارای قابلیت اجرا، گفت: 
انتظار می رود سرمایه گذاران از فرصت ها و تشرایط موجود برای تسریع در فرایند اجرایی و رسیدن به 
مرحله بهره برداری نهایت استفاده را ببرند تا زمینه ساز ایجاد اشتغال پایدار در استان باشند. به گزارش 
ایسنا، در این جلسه، پرونده طرح هایی که طی بازه زمانی مشخص پیشرفت اجرایی نداشته اند، مورد 
ارزیابی قرار گرفت. اعضای کمیته پس از بررسی علل عدم ساخت وساز یا تأخیر در بهره برداری، درباره 
ادامه یا فســخ قراردادها تصمیم گیری کردند. همچنین در مواردی که امکان فعال سازی طرح وجود 

داشت، مهلت مشخصی برای تکمیل ساخت وسازها اعطا شد.

گرامیداشت هفته عقیدتی سیاسی و 

ی در  سپاه ارسنجان بزرگداشت شهید مطهر

 داور یزدانی- گروه شهرستان ها- ارسنجان
مراسم گرامیداشت هفته عقیدتی سیاسی در سپاه و بزرگداشت سالگرد شهادت استاد شهید مرتضی 
مطهری با حضور کارکنان رسمی و وظیفه ناحیه مقاومت بسیج ارسنجان در سالن بصیرت این ناحیه 
برگزار شد. حجت الاسلام محمودی مسئول نمایندگی ولی فقیه در سپاه ارسنجان، ضمن گرامیداشت 
هفته عقیدتی سیاسی در سپاه و بسیج استحکام معنوی و بصیرت افزایی کارکنان رسمی، وظیفه و 
بسیجیان با ترویج گفتمان و اندیشه های شهید مطهری را یکی از رسالت های مهم مجموعه نمایندگی 
ولی فقیه در سپاه و بسیج عنوان کرد. در ادامه حجت الاسلام عزیزی امام جمعه شهرستان ارسنجان 
در خصوص گرامیداشت هفته معلم و هفته عقیدتی سیاسی در سپاه به ایراد سخن پرداخته و هفته 
عقیدتی سیاســی را فرصت مغتنمی برای بازخوانی تفکرات شهید مطهری دانست. وی ضمن بیان 
اهمیت مربیگری در مجموعه سپاه و بسیج افزود: همه مردم به مربی، به خصوص روحانیت احتیاج 
دارند؛ همچنان که مردم به طبیب نیاز دارند. لذا اگر روحانیت در هر عرصه ای به وظایفش به خوبی 

عمل کند، مانند یک طبیب حاذق می تواند دردهای معنوی جامعه را درمان کند.

تشریح برنامه های سپاه پاسداران ارسنجان

 در  هفته جهاد سازندگی

 داور یزدانی- گروه شهرستان ها- ارسنجان
ســرهنگ دوم پاسدار علی قانع فرمانده ناحیه مقاومت بسیج ارسنجان در نشست خبری به مناسبت 
هفته جهاد سازندگی گفت: اقدامات جهادی متنوعی با محوریت جهاد محرومیت زدایی در نقاط مختلف 
شهرســتان به اجرا در خواهد آمد. وی گروه های جهادی را مجموعه پویا و شــادابی از جوانان انقلابی 
دانست که با اخلاص، در راستای اجرای منویات مقام معظم رهبری در راستای کمک به قشر محروم 
و مســتضعف جامعه گام برمی دارند. ســرهنگ قانع با بیان گوشه ای از فعالیت های گروه های جهادی 
شهرستان ارسنجان در سال ۱403، اظهار داشت: توزیع ۱800 بسته معیشتی، قربانی کردن 50 رأس 
گوسفند، اهدای ۱5 سری جهیزیه به زوج های جوان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی)ره(، توزیع 
۲00 بسته لوازم التحریر، ساخت و مرمت بیش از ۱0 باب منزل مسکونی، ایزوگام 500 مترمربع منازل 
محرومان، ویزیت رایگان ۶00 بیمار، برپایی نمایشــگاه اقتصاد مقاومتی، اعطای ۷0 فقره تســهیلات 
اشتغال زایی جهاد روشنایی و مرمت 4 مدرسه منطقه محروم شهرستان از برنامه  های سپاه شهرستان 
ارسنجان در سال ۱403 بود. فرمانده ناحیه مقاومت بسیج ارسنجان خاطرنشان کرد: افتتاح ۶9 دستگاه 
نیروگاه خورشیدی، تعمیر و مرمت 5 باب منزل محرومین، ساخت آبشخور در مناطق عشایری، اجرای 
ویزیت رایگان و نذر خون، تعمیر و تأمین لوازم خانگی توســط بســیج اصناف، شاداب سازی تعدادی 
از مــدارس در قالب طرح شــهید عجمیان، افتتاح دو صندوق قرض الحســنه، اجرای اردوی جهادی 
دانشجویی و اردوی جهادی پاسداران بخشی از ویژه برنامه  های بسیج سازندگی در شهرستان ارسنجان 
اســت. وی تصریح کرد: دیدار با خانواده شهدای جهادگر، جهادگران برتر و تقدیر از خیران شهرستان 
نیز از برنامه  های پیش بینی شده در شهرستان ارسنجان در هفته بسیج سازندگی است. سرهنگ قانع در 
پایان ضمن قدردانی از گروه های جهادی و خیران شهرستان، ابراز امیدواری کرد که بسیج سازندگی 

بتواند همچنان در کنار مردم و در راستای محرومیت زدایی در شهرستان ارسنجان گام بردارد.

 عبدالرضا حیدری اردکانی/ شیرازنوین
شهردار شــیراز در دیدار با معاون سفیر رومانی، با اشاره به 
ظرفیت های تاریخی، فرهنگی و پزشــکی این کلان شهر، بر 
آمادگی شــیراز برای گســترش همکاری ها تأکید کرد. وی 
گفت: »شــیراز نه تنها به عنوان یکی از قطب های گردشگری 
ایران شناخته می شود، بلکه جایگاه ممتازی در حوزه پزشکی 

و درمان در منطقه دارد.«
 شــیراز و رومانی؛ دروازه ای نو به سوی گردشگری 

و تجارت
معاون سفیر رومانی نیز با ابراز خرسندی از حضور در شیراز، 
این شهر را مهد فرهنگ و تمدن دانست و گفت: »در مدت 
اقامت کوتاه در این شــهر، شــاهد بخشــی از ظرفیت های 
بی نظیر آن بودیم. رومانی علاقه مند به توسعه همکاری ها در 
زمینه های گردشگری، فرهنگی، اقتصادی و تجاری است.« او 
همچنین از شهردار شیراز دعوت کرد تا با حضور در سفارت 
رومانی در تهــران، مقدمات عملیاتی کــردن همکاری های 
دوجانبه را فراهم ســازد. این دیدار، گامی در مسیر تعریف 

افق های تازه در ارتباطات بین المللی شیراز ارزیابی شد.
 شیراز و مالزی؛ هم افزایی در گردشگری و سلامت

سفیر مالزی در ایران در ســفر به شیراز و دیدار با شهردار، 
این شهر را یکی از مقاصد اصلی گردشگری داخلی و خارجی 
توصیف کرد و گفت: »هیچ گردشگری نباید فرصت بازدید از 
شیراز را از دست بدهد. شیراز در میان مسافران مالزیایی که 

به ایران سفر می کنند، جایگاهی ویژه دارد.«

وی با اشــاره به اهمیت گســترش روابط گردشگری میان 
دو کشــور افزود: »بــا توجه به جایگاه برجســته مالزی در 
صنعت گردشــگری جهانی، همکاری با شــیراز می تواند به 
تعمیق روابط فرهنگــی و اقتصادی دو کشــور بینجامد.« 
او همچنین از احتمال ازســرگیری پرواز مســتقیم ایران- 
مالــزی در آینده نزدیک خبــر داد و افزایش توافق نامه های 

خواهرخواندگی میان شهرهای ایران و مالزی را عاملی برای 
تقویت همکاری ها دانست. شهردار شیراز نیز در این دیدار، 
با تأکید بر ظرفیت های گســترده این شهر در گردشگری و 
سلامت، گفت: »شیراز با طبیعت چهارفصل، آرامگاه شاعران 
بزرگ، آثار تاریخی غنی و مراکز درمانی پیشــرفته، همواره 
مقصدی جذاب برای گردشگران داخلی و خارجی و به ویژه 

گردشگران سلامت است.« وی پیشنهاد داد با بهره گیری از 
اشتراکات فرهنگی و دینی دو کشور، برنامه ریزی مشترکی 

برای معرفی بهتر شیراز به گردشگران مالزیایی انجام شود.
 شــیراز و شــانگهای؛ تبــادل تجربــه در مدیریت 

شهری و توسعه پایدار
شــهردار شیراز در دیدار با هیئت نمایندگی شهر شانگهای، 
با بیان جایگاه تاریخی و فرهنگی شیراز، از علاقه مندی این 
شهر به بهره گیری از تجربه های موفق شانگهای در مدیریت 

شهری، حمل ونقل عمومی و شهرسازی سخن گفت.
او افزود: »شیراز با وجود جمعیت دومیلیونی، همواره در حال 
گسترش زیرساخت های مترو، پل ها، پارک های کوهستانی و 
پروژه های گردشگری است. تجربه شانگهای در توسعه مترو 

و سامان دهی ترافیک می تواند الگویی ارزشمند باشد.«
معاون شهردار شانگهای نیز ضمن تمجید از تاریخ و فرهنگ 
شیراز، از تحولات اخیر در این کلان شهر در زمینه حمل ونقل، 
نوسازی شهری و نظافت عمومی تقدیر کرد و گفت: »شیراز 
با جاذبه های بی نظیر تاریخی و فرهنگی، پتانســیل بالایی 
بــرای همکاری های بین المللــی دارد.« او بر اهمیت تبادل 
تجربیات در حوزه های نورآرایی، توســعه حمل ونقل ریلی، 
به کارگیری فناوری ســبز و ارتقای گردشگری تأکید کرد و 
از شهردار شــیراز برای بازدید از پروژه های موفق شانگهای 
دعوت نمــود. این دیــدار زمینه ســاز تعریــف پروژه های 
 مشــترک و توســعه همکاری هــای پایدار میان دو شــهر 

توصیف شد.

شهردار، پذیرای هیئت های خارجی

شیراز، شهر  جهانی دیپلماسی 

تحکیم همکاری ها از اروپا تا شرق آسیا 

 سعیدرضا امیرآبادی- شیرازنوین
عضو هیئت نمایندگان و رئیس کمیسیون بازرگانی 
اتــاق بازرگانی فارس گفت: اســتان فارس به  دلیل 
ضعف زیرســاخت های ریلــی، از ســهم اندکی در 

حمل ونقل ریلی کشور برخوردار است.
سهراب شرفی در جلسه کمیســیون بازرگانی اتاق 
بازرگانی فارس با موضوع بررسی مشکلات حمل ونقل 
ریلی اســتان فارس که با حضور هادی  نژاد، مدیرکل 
بازرگانی راه آهن جمهوری اســلامی ایران و ســایر 
اعضای آن در این اتاق برگزار شــد، بیان کرد: نبود 
خطوط مؤثــر، اتصال ضعیف به شــبکه های ملی و 
کمبود ایســتگاه های باری، موجب کندی توســعه 
اقتصادی و افزایش هزینه های حمل ونقل در اســتان 

شده است.
وی افزود: فاصله استان فارس تا مرزهای کشور زیاد 
اســت و بهترین راه  حمل کالا راه آهن و اســتفاده از 
خطوط ریلی اســت. البته احداث بارانــداز و ایجاد 

فضای دپو کالا از اساسی ترین نیازهای استان فارس 
می باشــد و متمرکز شدن در یک سایت باعث بهبود 

فرایند خواهد شد.
شرفی اظهار داشت: از ابتدا سیاست اجرای پروژه های 
شــهرک های صنعتی در بحث مکان یابی و جانمایی 
اشتباه بوده است. معمولًا احداث شهرک های صنعتی 
بایــد در کنار جاده های بین المللــی و خطوط ریلی 
باشد. جایگاه شهرک صنعتی بزرگ شیراز نه از نظر 
مکانی و نه از نظر امکانات به درستی دیده نشده است.
وی اضافــه کــرد: اگر شــهرک صنعتــی روبه روی 
پالایشــگاه شیراز احداث شده بود، هم در کنار جاده 
بین المللــی و هم خط ریلی بــود، هم از نظر آب در 
مســیر خط آب رسانی ســد درودزن بود، هم از نظر 
آب وهوایی جهت احداث منازل مســکونی کارگران 
مناسب بود و هم زمینه احداث سایت باربری فراهم 

می گردید.
عضو هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی فارس ادامه داد: 

اســتان فارس به  عنوان مرکز تجارت جنوب کشور 
نیاز مبرم به توســعه ریلــی در خصوص حمل ونقل 
کالاهای ســنگین دارد؛ اما با وجود بوروکراســی و 
قوانین دســت وپاگیر و غیرکارشناسی تاکنون به این 

هدف نرسیده ایم.
شرفی عنوان داشــت: باید در جهت پالایش قوانین 
تــلاش کنیــم. ما در کشــور ســرمایه های فراوانی 
داریم؛ امــا نیازمند بسترســازی و داشــتن دانش 
اقتصادی هستیم. باید از فرار سرمایه جلوگیری و از 

سرمایه گذاران استقبال کنیم.

در ادامــه این جلســه، عابدین هادی  نــژاد مدیرکل 
بازرگانی راه  آهن جمهوری اســلامی ایران نیز گفت: 
ارائــه قابلیت های حمل ونقل ریلی و خطوط راه آهن، 
شــناخت انواع واگن ها و معرفی حمل ونقل ریلی به 

تجار و بازرگانان اهمیت دارد.
وی افــزود: طبق دســتور مقام معظــم رهبری در 
سیاســت های کلی نظام، گســترش خطوط راه آهن 
تکلیف شده است؛ به این صورت که 30 درصد حمل 
بــار به بخش حمل ونقل ریلی انتقال یابد و حمل بار 
به وسیله خطوط راه آهن جمهوری اسلامی ایران در 
جهت توسعه از ۱۱ درصد به 30 درصد افزایش باید.

هادی نــژاد اظهار داشــت: از جمله مشــکلات کلی 
راه آهن می تــوان به کمبود لوکوموتیو، مشــکل در 
تأمین قطعات تعمیری، مشکل تأمین ناوگان کشنده، 
تحریم های ظالمانه و... می باشــد که با پیگیری این 
مشکلات امسال توانستیم اعتبارات و بودجه بیشتری 

دریافت نماییم.
وی اضافــه کــرد: همچنین قراردادهایــی با بخش 
خصوصی در خصوص تأمین ریل بســته شده است 
که ســرمایه گذاران کوچک و بزرگ در مبحث ریلی 
اســتقبال نمودند. جهت رو به توســعه و رشد بدون 

کمک سرمایه گذار بخش خصوصی ممکن نیست.
هادی نــژاد ادامه داد: ما نگاه جاده ســتیزی نداریم؛ 
جاده و ریل مکمل یکدیگر هستند. در جهت رقابت 
سالم باید تفکیک سیاست گذاری های ریل و جاده در 

وزارتخانه صورت پذیرد. از جمله مزایای حمل با ریل 
می توان به مصرف سوخت کمتر )ریل یک ششم جاده 
سوخت مصرف می کند(، حمل بارهای بلند برای ریل 
با ســوخت کمتر و بار کوتاه )مسیرهای کوتاه( برای 

جاده اشاره کرد.
وی عنوان داشــت: قابلیت حمل کالاهای ترافیکی با 
قیمت ارزان در زمان کمتر نســبت بــه جاده را نیز 
داریــم. بارهای ترافیکی به جاده خســارت می زنند، 
ایجاد ترافیک، هزینه بالا، عدم ایمنی کافی، مصرف 
ســوخت بالا و پاک نبودن این مــدل حمل ونقل از 
مشــکلات حمل ونقل کالاهای ســنگین به صورت 
جاده ای اســت. نرخ حمل ریلی باید حداقل 5 درصد 

زیر نرخ حمل جاده ای شود.
هادی نژاد از ایجاد اداره کل لجســتیک با هدف ایجاد 
دهکده و شهر لجستیک در فارس خبر داد و تصریح 
کرد: اگر پایانه لجستیک ساخته شود، تجار نیز تعهد 
بدهنــد که کالا آورده شــود. ســرمایه گذار خودش 
به صورت شــخصی و خصوصی نیــز می تواند انبار، 
بارانداز و پایانه لجستیک بســازد. ما نیز در قسمت 
رســاندن ایمن و ســریع کالا و تعدیــل نرخ تعهد 
می دهیــم. همچنین در خصوص نقــص در احداث 
خطوط ریلی، عدم اتصال خطوط به پتروشــیمی ها، 
شــهرک های صنعتی و کارخانه های فولاد و سیمان 
و...، سیاست گذاری جدید راه آهن جمهوری اسلامی 

ایران جهت حل این مشکلات می باشد.

رئیس کمیسیون بازرگانی اتاق بازرگانی فارس: سهم فارس در حمل ونقل ریلی کشور اندک است

سنگ بوروکراسی، سد توسعه فارس
          شرفی: به دلیل قوانین دست وپاگیر و غیرکارشناسی، به اهداف توسعه ای نرسیده ایم

سید اسماعیل حســینی نماینده شیراز و زرقان در مجلس 
شورای اسلامی، در جلسه مشترک شــورای عالی سازمان 
مهندسین صنعت و معدن سپاه فجر فارس و کارگروه اقتصاد 
زیربنایی مجمع بســیجیان فارس، بــر لزوم مدیریت بهینه 

ناترازی انرژی و حمایت از صنعتگران تأکید کرد.
مشکلناترازیانرژییکشبهحلنمیشود

حســینی در این نشست گفت: »متأســفانه ناترازی انرژی، 
به ویژه در حوزه برق و گاز، مشکلات زیادی برای صنعتگران 
ایجاد کرده اســت. بخشــی از این مشــکل در کوتاه مدت 
قابل حل نیســت و باید با مدیریت بهینه، آسیب به صنایع 

به حداقل برسد.«
او هشــدار داد: »تحت هیچ شــرایطی نباید برق واحدهای 
صنعتی بدون اطلاع قبلی قطع شــود. قطــع برق بی خبر، 
خط قرمز ماســت و حتماً باید برنامه خاموشی ها از قبل به 

صنعتگران اعلام شود.«
خودتأمینیانرژی؛راهیبرایکاهشبحران

نماینده شــیراز با اشــاره به تکالیف قانونــی صنایع گفت: 
»بر اســاس قانون مانع زدایی از توسعه صنعت برق، صنایع 

موظف اند بخشــی از برق موردنیاز خود را تأمین کنند. این 
موضوع در شــرایط فعلی اهمیت زیــادی دارد و باید جدی 
گرفته شــود.« حســینی از تسهیلگری کمیســیون انرژی 
مجلس در زمینه توسعه انرژی خورشیدی خبر داد و افزود: 
»در حال تســهیل تأمین زمین و تأمیــن مالی پروژه های 
خورشــیدی هستیم تا بتوانیم از ظرفیت انرژی های نو برای 

کاهش ناترازی استفاده کنیم.«
نهادمستقلتنظیمگربرقدرراهاست

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: »اساسنامه نهاد مستقل 
تنظیمگر بخش برق در حال تدوین است. این نهاد می تواند 

ســرمایه گذاران را برای ورود به صنعت برق تشویق کند و 
سرمایه گذاری در این حوزه را اقتصادی و توجیه پذیر سازد.«

۱۴کلانپروژهبرایحلبحرانانرژی
حســینی همچنین اظهار داشــت: »وزارت نیرو با تجمیع 
نظرات متخصصان حــوزه برق، ۱4 کلان پروژه برای کاهش 
و حذف ناترازی برق تعریف کرده است. وزیر نیرو هم تأکید 
کرده که بخشی از این بحران در کوتاه مدت و بخش هایی در 

میان مدت و بلندمدت حل خواهد شد.«
دعوتبههمفکرینخبگانصنعتی

نماینده شیراز در پایان خطاب به فعالان اقتصادی و نخبگان 

صنعتی گفت: »همه ایده ها و پیشنهادات شما برای کاهش 
مشــکلات صنعت، به ویژه در زمینه انــرژی، برای ما مهم 
اســت. از طریق شبکه نخبگانی با نماینده در ارتباط باشید 
تا این نظرات را در عرصه قانونگذاری، نظارت و تسهیلگری 
پیگیــری کنیم.« در این نشســت، علی اصغر پناهی رئیس 
کارگــروه اقتصاد زیربنایی مجمع بســیجیان فارس، نیز به 
بیان دیدگاه هایی درباره مدیریت مصرف انرژی، بحران آب و 

قوانین مخل کسب وکار دانش بنیان پرداخت.

نماینده شیراز در نشست مشترک با فعالان صنعتی هشدار داد: 
قطع برق صنایع بدون اطلاع، ممنوع 

ق صنعت  ق مقابل بر صنعت بر

 عبدالرضا حیدری اردکانی/ گروه تحلیل و بررسی اخبار
یک فعال حوزه انرژی با هشدار نسبت به محدود بودن خوراک اتان کشور و رقابت 
شدید استان ها برای جذب این ماده حیاتی، خواستار آن شد که مزیت استراتژیک 
تبدیل اتان به پلی اتیلن، که می تواند ۷80 دلار ارزش افزوده به ازای هر تن ایجاد 
کند، در اســتان فارس باقی بماند. او تصریح کرد: »خوراک اتان در کشور محدود 
اســت و دیگر مناطق به دنبال تصاحب آن هستند؛ نباید اجازه دهیم این مزیت 

از استان خارج شود.«
وی پیشــنهاد داد که پروژه های پتروشیمی استان فارس به صورت متمرکز و در 
منطقه ای مناســب در جنوب استان، مانند حوالی ســد سلمان، مستقر شوند تا 
هم چالش های اجتماعــی ازجمله دوری کارگران از خانــواده کاهش یابد و هم 
زیرساخت ها به شکل بهینه استفاده شوند. این فعال حوزه انرژی افزود: »مدیریت 
و پرســنل این پروژه ها باید از مناطق محلی انتخاب شــوند تا اشــتغال پایدار و 

بومی سازی محقق گردد.«
به گفته او، سایت های موجود با سوله های صنعتی شش هزارمتری و محوطه سازی 
آماده، ظرفیت بالایی دارند و می توانند با ســرمایه گذاری جدید فعال شــوند. او 
همچنین تأکید کرد که برای احیای پروژه ها، توافق صندوق بازنشســتگی برای 
جایگزینی خاتم به عنوان سرمایه گذار جلب شده است، اما این صندوق شرط کرده 
که پروژه ها به صورت متمرکز در یک منطقه تجمیع شــوند. او افزود: »دولت باید 
تسهیلات لازم برای خطوط انتقال خوراک را فراهم کند و صنایع پایین دستی را 
برای ایجاد اشتغال سریع تر راه اندازی نماید.« این فعال انرژی در ادامه با انتقاد از 
مدیریت ضعیف پروژه ها گفت: »تحریم ها از سال ۱390 با محدود کردن فاینانس 
خارجی و خرید تجهیزات، مشــکلات را تشــدید کردند؛ هرچند در سال ۱39۶ 
فاینانس ۱.۲میلیارد یورویی از صندوق توسعه ملی تأمین شد؛ اما این سرمایه به 

دلیل سوءمدیریت به هدر رفت.
تمرکزبرزیرساختهایآب

در همین حال، محمود رضایی، معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری فارس، با 
اشاره به گذشت زمان طولانی از طرح های اولیه پتروشیمی در استان، بر ضرورت 
بازنگــری در جانمایی و مدل اجرایی ایــن پروژه ها تأکید کرد. او گفت: »به دلیل 
نیاز به زیرســاخت هایی مانند آب، برق، خطوط انتقال خوراک و مقیاس عملیاتی 
اقتصادی، مقرر شــد مطالعات جدیدی برای بررسی تجمیع پروژه ها در یک یا دو 

نقطه یا احداث شــهرک های پایین دستی صنایع پتروشیمی در چهار شهرستان 
جهرم، فیروزآباد، داراب و فسا انجام شود.« رضایی افزود: »با همکاری ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام)ره( و اعلام آمادگی وزیر اسبق نفت، مطالعات امکان سنجی در 
حال انجام است تا گزینه های مختلف از جمله اجرای متمرکز یا احداث در چهار 

نقطه پیشین ارزیابی شود.«
به گفته رضایی، احداث شبکه های پایین دستی صنایع پتروشیمی نیز در دستور 
کار مطالعات قرار گرفته اســت. او ابراز امیدواری کرد: »این مطالعات با پشتیبانی 
بانک توسعه ملی و تجمیع همه جوانب، به تصمیم گیری نهایی مؤثر و آینده نگرانه 

منجر شود.«
چالشخشکسالی،مانعیجدیبرایپتروشیمی

معاون اســتاندار فارس با تأکید بر چالش خشک ســالی اســتان، اظهار داشت: 
»پتروشیمی ها به دلیل نیاز بالای آب، در شرایط کنونی از توجیه پذیری محدودی 
برخوردارند. جانمایی پروژه ها باید بر اساس دسترسی به منابع آبی، خطوط انتقال 

خوراک، برق و سایر زیرساخت ها انجام شود.«
رضایی با اشاره به سناریوهای در حال بررسی در طرح امکان سنجی گفت: »یکی 
از گزینه ها، انتقال پروژه ها به مناطق ســاحلی نظیر عسلویه یا خلیج فارس است 
که دسترســی به آب دریا دارند؛ این اقدام می تواند به کاهش فشار بر منابع آبی 

شهرهای هم جوار منجر شود.«
او همچنین به زیان ده بودن برخی پروژه های پتروشیمی مانند جهرم، فیروزآباد، 
داراب و فســا به دلیل عدم تولید اشــاره کرد و گفت: »بدون تولید، سودی شکل 
نمی گیرد و زیان دهی طبیعی اســت؛ تــلاش می کنیم با بررســی های دقیق و 
تصمیم گیری بر پایه مطالعات علمی، این پروژه ها را به مســیر تولید و سودآوری 

هدایت کنیم.
توسعهپایدارپتروشیمیدرگروتصمیمگیریعلمیویکپارچه

معاون اســتاندار فارس ابــراز امیدواری کــرد: »نتایج این مطالعات زمینه ســاز 
تصمیم گیری هــای مؤثــر، پایدار و اقتصادی برای توســعه صنعت پتروشــیمی 
در فــارس باشــد.« فعــالان بخش انرژی و صنعت اســتان فارس نیــز با تأکید 
بر لــزوم هم افزایی مدیریت اســتانی، نهادهــای ملی و ســرمایه گذاران بخش 
خصوصی، خواســتار آن شدند که تصمیمات اجرایی ســریع، عملیاتی و مبتنی 
 بر مطالعات تخصصی اتخاذ شــود تا فرصت های این صنعت راهبردی از دســت 

نرود. 

رقابت بر سر خوراک اتان؛ 

پتروشیمی ها در خروجی فارس 
تمرکز پروژه ها؛ راهکاری برای کاهش چالش ها

رئیس سازمان نظام پرستاری کشور در اجلاس مدیران پرستاری هشدار داد:

ی؛  بحران خاموش در  پرستار

جذب نکردیم، حفظ هم نکردیم

احمد نجاتیان با تأکید بر نقش حیاتی پرســتاران در نظام ســلامت، سه عامل معیشت، احترام و ارتقای شغلی را از 
موانع اصلی نگهداشت این نیروها دانست و گفت: بدون حل این مشکلات، تاب آوری نظام سلامت در خطر است.

رئیس سازمان نظام پرستاری ضمن اشاره به نقش کلیدی محور پرستاران در پایداری نظام سلامت، گفت: واقعیتش 
این اســت که ما در جذب و نگهداشت نیروی پرستاری خیلی موفق عمل نکردیم. احمد نجاتیان روز ۱۷ اردیبهشت 
در هشتادوچهارمین اجلاس مدیران پرستاری کشور در شیراز، به نقش بی بدیل پرستاران در نظام سلامت و اهمیت 
توجه به این قشر اشاره کرد و افزود: پرستاری که متعهد است، متعهد به رفتار انسانی است، اگر دست از کار بکشد، 
کارش را متوقف بکند، این نیاز به یک واشکافی و یک تحلیل دارد. پرستار عنصر حیاتی برای نظام سلامت است و باید 
با ارائه راهکارهایی مؤثر در فراهم کردن خدمات مطلوب پرســتاری تلاش کنیم. وی با بیان اینکه در گذشته نگاه به 
پرستاری عمدتاً صنفی بوده است، افزود: پرستاران عنصر حیاتی نظام سلامت کشور هستند و امروز نگاه ما به جامعه 
پرستاری باید فراتر برود. رئیس سازمان نظام پرستاری کشور، نظام سلامت تاب آور را نیازمند نیروی انسانی تاب آور و 
کارآمد دانست و تأکید کرد: بدون شک، نقش پرستاری در ارائه خدمات و حفظ زنجیره خدمات بسیار مهم و تأثیرگذار 
است. نجاتیان در ادامه به تشریح چالش های موجود در جذب و نگهداشت نیروی پرستاری پرداخت و سه عامل اصلی 
معیشت، احترام و ارتقای شغلی را در این زمینه مؤثر دانست و گفت: آیا در کنار تلاش برای بهبود معیشت پرستاران، 
به احترام و جایگاه آنان نیز توجه کافی شــده اســت؟ وی تصریح کرد: آیا پرستاران ما امروز در بیمارستان ها و مراکز 
درمانی احســاس می کنند که یک نیروی مورداحترام هستند که جایگاهشان شناخته شده است؟ آیا در جایگاه های 
سیاست گذاری و مدیریت نظام سلامت به این نیرو توجه شده که یک پرستار می تواند در فلان جایگاه سیاست گذاری 
و نگاه نظام ســلامت هم حضور داشته باشد؟ رئیس سازمان نظام پرستاری کشور همچنین به موضوع ارتقای شغلی 
پرستاران اشاره کرد و افزود: یک پرستار که وارد سیستم سلامت می شود، جوانی تحصیل کرده بوده و قرار است 30 
سال در این سیستم کار کند، باید تنها یک پرستار باقی بماند؟ نجاتیان تصریح کرد: مگر ما چند جایگاه مدیریتی در 
نظام سلامت داریم که او بتواند سرپرستار، مترون یا دیگر پست ها باشد؟ سؤالی که برای یک پرستار مطرح می شود، 
این است که آیا در روند شغلی من، بحث ارتقای شغلی مطرح است که منی که امروز پرستار هستم، با ۲0 سال سابقه 
به یک بیمارستان دیگر منتقل می شوم، به چشم یک پرستار تازه وارد به من نگاه نکنند؟ وی با اشاره به اینکه استفاده 
از منابع تعرفه گذاری موجود، فرصت های آموزشی برای پرستاران و همگامی وزارت بهداشت و سازمان نظام پرستاری 
رسیدن به این سه هدف را تسهیل تر می کند، اظهار کرد: بعد از روی کارآمدن دولت چهاردهم، من به عنوان نماینده 
پرستاران از نزدیک شاهد تلاش های رئیس جمهور و وزیر بهداشت در راستای رفع مشکلات حوزه پرستاری بودم که 
امید است با استمرار این تلاش ها از خروج نیروهای متخصص جلوگیری شود. رئیس سازمان نظام پرستاری کشور در 
پایان با یادآوری نقش فداکارانه پرستاران در حوادث مختلف از جمله حادثه بندرعباس، بر لزوم قدردانی و حفظ این 
نیروهای ارزشمند تأکید کرد و گفت: در بحران بندرعباس شاهد خدمت رسانی کادر درمان از پزشک و پرستار به بیش 
از ۱500 بیمار و مجروح بودیم که این جای افتخار دارد و یقیناً این فداکاری ها، تلاش ما را در حفظ و نگاهداشت این 

نیروهای کارآمد بیش از پیش نمایان می سازد.


